

Department of Justice & Public Safety – Ministère de la Justice et de la Sécurité publique
Office of the Fire Marshal – Bureau du prévôt des incendies

BULLETIN N° 2025-01

TO:	New Brunswick Fire Chiefs	DEST. :	Chef pompiers de N-B
FROM:	Michael Lewis, Fire Marshal	EXP. :	Michael Lewis, prévôt des incendies
COPIES:	FPO, AANB, APEGNB, NBAOA, CANB, NBREA NBBOA	COPIES:	Agents de prévention des incendies, AANB, AIGNB, NBAOA, CANB, AAINB, AOCNB
DATE:	April 27, 2025	DATE:	27 Avril 2025
RE:	2020 National Model Code adoption and regulatory updates	OBJET:	Adoption du Code modèle national 2020 et mises à jour réglementaires

This Bulletin is being issued by the Office of the Fire Marshal to inform Fire Departments, Fire Prevention Officers and industry on amendments to relevant New Brunswick Regulations.

The following *Regulations* under the *Fire Prevention Act* have been amended and will come into force **May 1st, 2025**:

- *N.B. Regulation 82-20 – Fire Prevention and Inspection Regulation*
- *N.B. Regulation 82-239 – Fire Extinguisher Servicing Regulation*

The Province of New Brunswick has adopted the following codes and standard:

- National Fire Code of Canada 2020
- the *National Building Code of Canada 2020*, with the exception of Part 7 of Division B of Volume 1 and section 3.8, which is replaced by the *Barrier-Free Design*

During this transition, it is important to ensure consistency in the edition of code used for review between both building officials and fire plan reviews conducted by the Office of the Fire Marshal.

Ce bulletin du Bureau du prévôt des incendie vise à informer les services d'incendie, les agentes et agents de prévention des incendies et les autres parties prenantes du secteur des modifications à la réglementation du Nouveau-Brunswick.

Le 1 mai 2025, des modifications apportées à certains règlements de la *Loi sur la prévention des incendies* entreront en vigueur :

- Règlement du Nouveau-Brunswick 82-20 – *Règlement sur l'inspection et sur la prévention des incendies*
- Règlement du Nouveau-Brunswick 82-239 – *Règlement sur l'entretien des extincteurs*

Le Nouveau-Brunswick a adopté les codes suivants :

- *Code national de prévention des incendies – Canada 2020*
- *Code national du bâtiment – Canada 2020*, à l'exception des parties 7 de la division B du volume 1 et de la section 3.8, qui est remplacée par la *conception sans obstacles*

Pendant cette période de transition, il importe de faire attention de bien utiliser la bonne édition des codes, tant du point de vue de la construction que pour l'examen des plans de sécurité-incendie par le Bureau du prévôt

The Office of the Fire Marshal conducts their reviews based on the edition of the code that was in effect the day that the plans were dropped off. It is the responsibility of the owner or their representative to ensure the required documentation is submitted to both agencies at the proper time.

des incendies. Pour ses examens, le Bureau du prévôt des incendies réfère à l'édition du *Code* en vigueur le jour où les plans ont été déposés. Il incombe au propriétaire ou à son représentant de veiller à ce que les documents requis soient soumis aux deux organismes concernés au bon moment.

Thanks,

Merci



Michael Lewis
Fire Marshal / Prévôt des incendies



OFFICE OF THE FIRE MARSHAL – BUREAU DU PRÉVÔT DES INCENDIES

12, rue McGloin Street, Fredericton, NB / (N.-B.) E3A 5T8 — Tel / Tél. : 506-453-2004 — Fax / Téléc. : 506-457-4899